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Spørgsmål 
Den planlagte ”Glace-ekspedition” skulle have samlet vigtig viden om 
klimaforandringerne i Arktis og have været den første 
forskningsekspedition hele vejen rundt om Grønland. Af mediernes 
omtale, som feks. ”Det lyder helt tosset: Afblæst Grønlandsekspedition 
kunne have givet værdifuld klimaviden” fremgår det, at arrangørerne, det 
schweiziske polarinstitut, i god tid fik godkendelse til ekspeditionen af 
Grønlands Selvstyre, men at det danske Udenrigsministerium undlod at 
godkende ekspeditionen. Udenrigsministeren bedes redegøre for forløbet 
og den manglende godkendelse fra de danske myndigheder. 
 
Svar 
Forskning i Arktis er en vigtig prioritet for Regeringen og vi ønsker at 
fremme og facilitere forskningsaktiviteter. Derfor har Kongeriget blandt 
andet været drivkraft bag indgåelsen af en international aftale om fremme 
af den arktiske forskning. I den konkrete sag har vi dog måtte forholde os 
til en række forhold, som medførte, at det ikke var muligt at imødekomme 
hele ansøgningen fra det schweiziske polarinstitut. Når det er sagt, så er 
der tale om et forskningsprojekt, som regeringen gerne ser gennemført. Vi 
er derfor i dialog med det schweiziske polarinstitut for at afsøge en mulig 
vej frem. 
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